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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért akadályozza a kormány a multik 
adóelkerülésének felderítését? (2)" 

Tisztelt Miniszter Úr!

K/8388. számon feltett írásbeli kérdésemre – amelyben a multinacionális vállalatok adóelkerülése 
elleni fellépés kapcsán érdeklődtem arról, miért nem támogatja a kormány azt a javaslatot, amelyik 
kötelezővé tenné, hogy azok a cégek, amelyeknek éves forgalma 750 millió euró fölött van, 
országonkénti bontásban jelentsék be a bevételeiket és vonatkozzanak rájuk komolyabb 
átláthatósági követelmények – az Ön nevében válaszoló Tállai András államtitkár úr úgy 
nyilatkozott, hogy „(f)ontos kiemelni, hogy a tervezet úgy okozna adminisztrációs tehernövekedést 
az EU-ban működő cégek számára, hogy a kérdéses információkat az EU-n belül átültetett 
kapcsolódó irányelv és nemzetközi megállapodáson alapuló adatszolgáltatás keretében az 
adóhatóságok már most is megosztják egymással.”

Ennek fényében a következőket kérdezem Miniszter Úrtól:

1. Hány olyan cég működik Magyarországon, amelynek éves forgalma meghaladja a 750 millió 
eurót?

2. Éves szinten hány multinacionális vállalat összesen mennyi adót fizet be Magyarországon? 
Kérem, hogy a kért adatokat a 2014-2019. közötti időszakra vonatkozóan, éves bontásban tüntesse 
fel.

3. Az Önök értékelése szerint mi az a hibás jogalap, ami miatt kezdetek óta nem támogatják a 
multinacionális cégek megadóztatása kapcsán született javaslatot?

4. Pontosan melyek azok az adminisztrációs terhek, amelyek a javaslat elfogadása esetén 
többletként jelentkeznének az érintett cégek számára?



Demeter Márta

(LMP)

1


